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Zápis z mimořádného zasedání AS FSE UJEP 

ze dne 17. 1. 2024 od 12 hod. v místnosti M409 
 

Přítomní senátoři:     Akademická komora AS FSE UJEP  

   PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D – předsedkyně senátu 

   Ing. Michaela Jánská, PhD. 

Ing. Lucie Kopáčková 

Ing. Petra Olšová, Ph.D.  

Mgr. Alexandra Petrů 

Ing. Dita Štyvarová   

    

   Studentská komora AS FSE UJEP 

   Tereza Šponiarová – místopředsedkyně senátu  

Ondřej Černý 

Jonáš Jiránek    

Bc. Josef Mergl 

Ing. Eliška Nacházelová  

Stanislav Podrábský 

    

    

Hosté:   Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. – děkan FSE UJEP 

   Ing. Miroslav Kopáček, Ph.D. – proděkan pro studium 

   Ing. Lucie Povolná, Ph.D. – proděkanka pro rozvoj a kvalitu 

   Mgr. Jitka Laštovková, Ph.D. – proděkanka pro vnější vztahy 

                                    doc. Lenka Slavíková, Ph.D. – proděkanka pro vědu 

   Ing. Dagmar Kubišová – tajemnice FSE UJEP  

PhDr. Radek Soběhart, Ph.D.  

Ing. Libor Pacovský, MSc, BA 

    
 

Omluvení senátoři a senátorky: Ing. Tomáš Sýkora, Ph.D. 

Neomluvení senátoři a senátorky: 

 

Dále jsou v zápise všechna jména přítomných uváděna bez titulů. 



2 
 

Program zasedání AS FSE UJEP: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Kontrola úkolů z minulého zasedání 

3. Podmínky přijímacího řízení doktorského studijního programu Aplikovaná ekonomie 

a správa 

4. Podmínky přijímacího řízení doktorského studijního programu Regulace a 

behaviorální studia 
5. Žádost o přeúčtování z FRIM FSE – projekt REGBE  
6. Čerpání rozpočtu FRIM FSE 2024 – předběžný plán 
7. Různé  
 

Zasedání AS FSE UJEP bylo zahájeno ve 12:05  hod. 

Zasedání zahájila předsedkyně AS FSE UJEP Kateřina Smejkalová, která v úvodu přivítala 

všechny senátory, členy vedení fakulty a také hosty. Sdělila, že kolega Ladislav Mrázik 

úspěšně absolvoval studium, a tedy již není členem Akademické obce FSE UJEP, tudíž ani 

senátorem. V mailové korespondenci Bc. Ladislav Mrázik poděkoval všem za šanci a 

spolupráci a za možnost sdělit své návrhy na půdě AS FSE UJEP. Předsedkyně AS 

poděkovala jménem senátu za jeho nadšení pro věc, za neutuchající touhu prosadit dobré věci, 

za spoustu skvělých návrhů a výbornou spolupráci. Byl osloven první náhradník za studenty 

z voleb do AS FSE UJEP z listopadu 2022, jímž je Ing. Eliška Nacházelová, doktorandka 

působící na Katedře ekonomie a managementu, která se stává novou členkou AS FSE UJEP. 

Bylo sděleno, že senátor Jonáš Jiránek, který je t.č. na Erasmu, bude přítomen na zasedání 

pomocí online platformy BigBlueButton. Předsedkyně senátu návazně konstatovala, že se 

senát na svém zasedání dne 17. 1. 2024 sešel v počtu 12 senátorů, a že je tudíž 

usnášeníschopný, a požádala senátora Stanislava Podrábského o součinnost se skrutiniem.  

 

Ad 1) Schválení programu zasedání 

Předsedkyně AS FSE UJEP představila všem senátorům program zasedání, který jim byl 

předem zaslán. Vzhledem k tomu, že k programu nebyly vzneseny žádné připomínky, ani 

doplnění, přistoupil senát k hlasování.  

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: přítomno 12; pro 12 proti 0 zdrželo se 0  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

Ad 2) Kontrola úkolů z minulého zasedání 

Návrh studenta Martina Černíka (viz bod 8B v Zápise z AS FSE UJEP ze dne 22. 11. 2023) – 

zajištění bezplatných licencí Microsoft Office 365 pro studující a používání univerzitních 

mailů prostřednictvím Outlook pro studenty. Pan děkan tehdy přislíbil, že danou věc projedná 

s panem prorektorem pro rozvoj a digitalizaci a bude informovat akademickou obec FSE 

UJEP. Nyní pan děkan uvedl, že z jednání s panem prorektorem vyplynulo, že v tuto chvíli je 

zajištění bezplatných licencí MS Office 365 nad finanční možnosti UJEP, a proto se o nich v 

rámci univerzity nejedná. Dle pana Černíka není optimální webové rozhraní emailové služby 
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Groupwise, neboť je při používání na mobilních telefonech uživatelsky nepřívětivé. Děkan při 

té příležitosti uvedl, že existuje možnost propojení poštovních klientů na mobilních telefonech 

s emailovou schránkou UJEP. Pan Černík byl již o této možnosti informován, využil ji a je s 

tímto řešením spokojen. Proděkan M. Kopáček pak uvedl, že návod na toto řešení je uveden 

na webu FSE ve složce FAQ (často kladené otázky) https://www.fse.ujep.cz/cs/faqkestudiu/ 

 

Ad 3) Podmínky přijímacího řízení doktorského studijního programu Aplikovaná 

ekonomie a správa 

Předsedkyně senátu předala slovo paní proděkance pro vědu Lence Slavíkové, která 

představila podmínky přijímacího řízení pro oba dva doktorské studijní programy. Sdělila, že 

z hlediska věcného se v uvedených dokumentech oproti loňskému roku nezměnilo nic. Jediné, 

co podléhá úpravě, jsou aktualizovaná data v daných dokumentech. V rozpravě k tomuto bodu 

nebyla vznesena žádná připomínka. Senát poté přistoupil k hlasování.  

 

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje předloženou verzi vyhlášky přijímacího řízení 

doktorského studia pro program Aplikovaná ekonomie a správa.  

Výsledek hlasování: přítomno 12; pro 12 proti 0 zdrželo se 0 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat. 

Ad 4) Podmínky přijímacího řízení doktorského studijního programu Regulace a 

behaviorální studia v české a anglické verzi 

Jelikož byly oba body představeny výše a senátoři ani zde neměli k těmto podmínkám žádné 

body do diskuze, tak senát rovnou přistoupil k hlasování.   

 

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje předloženou verzi vyhlášky přijímacího řízení 

doktorského studia pro program Regulace a behaviorální studia v české a anglické 

verzi.  

Výsledek hlasování: přítomno 12; pro 12 proti 0 zdrželo se 0 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat. 

 

Před následujícím bodem odešla ze zasedání po předchozí omluvě místopředsedkyně senátu 

Tereza Šponiarová, celkový počet senátorů byl poté 11.  

Ad 5) Žádost o přeúčtování z FRIM FSE – projekt REGBE  

V prosinci 2023 přišla prostřednictvím paní tajemnice žádost od pana Libora Pacovského o 

přeúčtování částky 43 423,71 Kč z prostředků FRIM.  Vzhledem k tomu, že k projednání věci 

bylo zapotřebí mít dostatečné a relevantní informace, nebylo možné toto schvalovat formou 

per rollam, a proto je tato žádost součástí dnešního programu. Žádost se týká projektu 

REGBE – „Centrum regulace a behaviorálních studií pro výzkumně zaměřené studijní 

programy UJEP“.  

Předsedkyně senátu předala slovo nejprve členům Ekonomické komise FSE UJEP a požádala 

je o stanovisko k této žádosti. Ekonomická komise slovy předsedkyně komise Lucie 

https://www.fse.ujep.cz/cs/faqkestudiu/
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Kopáčkové došla k závěru, že není spokojena s tím, jak byl projekt finančně řízen. Hlavní 

důvod této nespokojenosti shledávají členové komise v tom, že AS FSE UJEP byl v letech 

2018-2024 žádán panem Liborem Pacovským celkem 4x o uvolnění prostředků z fakultního 

FRIM, a to v souhrnné výši 418 292,62 Kč, přičemž do dnešního zasedání bylo pro tento 

projekt z FRIM FSE UJEP uvolněno celkem 374 868,98 Kč. Dále předsedkyně EK sdělila, že 

dle dispozic projektu měla být částka 350 000 Kč fakultě navrácena. Členové EK se sešli také 

s paní tajemnicí, která sdělila, že vedení FSE UJEP činí kroky, které by měly eliminovat 

takovéto rizikové postupy v rámci finančního řízení projektu, a uvedla, že fakulta vydala 

interní dokument s názvem Interní pravidla finančního managementu a archivace dokumentů 

na FSE UJEP. Pro vydání stanoviska k uvedené žádosti však EK nemá všechny relevantní 

informace k dispozici, především odpověď na otázku, jaké konsekvence by pro fakultu mělo 

příp. neschválení uvedené žádosti. Předsedkyně senátu následně předala slovo panu Liboru 

Pacovskému, finančnímu manažerovi daného projektu, který sdělil, že veškeré číselné 

hodnoty uvedené Ekonomickou komisí jsou v pořádku. Ve své řeči provedl historickou 

analýzu všech finančních kroků provedených v daném projektu. Přiznal, že k některým 

chybám v rámci projektu mohlo dojít, především v začátcích projektu, než došlo ke 

zkoordinování všech zúčastněných stran. Sdělil, že rektorát udělal v rámci projektu 

administrativní chybu, na základě které obdržel projekt 10% pokutu z výše nákladů VZ 

mobilní laboratoře. Dále objasňoval důvod dnešní žádosti – o schválení částky 43 423,71 Kč, 

což je 5 % ze spolufinancování věcného příspěvku. Informoval senátory, že projekt byl 

koncem loňského roku uzavřen a od tohoto roku probíhá udržitelnost projektu.  

V následné diskuzi vyzvala senátorka Petra Olšová k tomu, abychom projekty tohoto formátu 

řešili a kontrolovali důsledněji, čímž lze předejít řadě nedorozumění a chyb. Zároveň je 

důležité veškeré informace důkladně komunikovat směrem k senátu, a že je zapotřebí zavčas 

přijímat taková opatření, aby se takové chyby již nestávaly. Radek Soběhart zdůraznil, že je 

důležité zjistit, jaké přesné finanční závazky vyplývají fakultě z takových projektů a vytvořit 

z toho institucionální paměť. Pan děkan sdělil, že výše uvedenou žádost na čerpání FRIM 

předkládá vedení fakulty a objasnil problematiku důležitosti velkých projektů pro rozvoj 

fakulty. Dodal, že FRIM je určený k proplácení prostředků při spoluúčasti fakulty na velkých 

projektech. Paní proděkanka pro vědu uvedla, že finanční plán velkých projektů je vždy 

rizikový. Důležitost velkých projektů pro rozvoj fakulty však senátoři chápou a 

nezpochybňují jej. Členky Ekonomické komise, senátorka Petra Olšová a senátorka Lucie 

Kopáčková, dále i Michaela Jánská, vyzvaly k tomu, abychom na senátu měli vždy předem 

relevantní informace o plánování projektů, výše spoluúčasti fakulty v takovýchto projektech a 

informace o jejich rentabilitě apod., a aby byly tyto informace správně komunikovány 

směrem k senátu. Pan děkan přislíbil, že se vedení bude snažit najít takový mechanismus, aby 

senátoři tyto informace obdrželi vždy včas a v dostatečné míře. Dále bylo diskutováno, co by 

nastalo, kdyby tato žádost nebyla senátem schválena. Po obsáhlé diskuzi senát přistoupil 

k hlasování.  

 

Návrh usnesení:  Akademický senát FSE UJEP schvaluje předložený návrh na uvolnění 

částky 43 423,71 Kč včetně DPH z FRIM FSE (projekt REGBE).  

Výsledek hlasování: přítomno 11; pro 11 proti 0 zdrželo se 0 
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Závěr hlasování: Návrh byl přijat. 

Ad 6) Čerpání rozpočtu FRIM FSE 2024 – předběžný plán 
Předsedkyně senátu předala slovo panu Radku Soběhartovi, který zaslal senátorům žádost o 

schválení čerpání částky 350 000 Kč (včetně DPH) z FRIM FSE na nákup 4 licencí Tobii Pro 

Lab - Screen-Based Edition v rámci veřejné zakázky, která bude vypsána v měsíci lednu 

2024. Sdělil, že v rámci projektu REGBE byly pořízeny 4 statické eye-trackery, které byly 

doplněny licencí Studio Lab. Avšak výrobce a dodavatel, švédská firma Tobii, přestane k 31. 

1. 2024 podporovat tuto stávající licenci, proto je nutné zakoupit licenci novou, jinak nelze  

využívat výše uvedená zařízení, ani využívat již získaných dat a videí. Tento požadavek již 

spadá do udržitelnosti projektu, proto je nutno jej hradit prostřednictvím FRIM. V rámci 

udržitelnosti projektu do roku 2028 se fakulta zavázala, že bude udržovat a rozvíjet 

infrastrukturu pořízenou v rámci daného projektu REGBE. Pro zakoupení licencí je nejdříve 

nutné zahájit veřejnou zakázku, přičemž maximální limit této zakázky je oněch 350 000 Kč. 

vč. DPH.  

V následné diskuzi navrhla proděkanka pro vědu Lenka Slavíková, že lze každoročně 

představit senátu výsledky a výstupy LABS a požadavky na FRIM. Členky Ekonomické 

komise sdělily, že neměly možnost projednat žádost z časových důvodů, neboť byla 

předložena den před zasedáním senátu. Na to reagovala předsedkyně senátu s návrhem sdělit 

si v rámci dnešního zasedání vše podstatné k dané žádosti a vyjasnit si stanoviska, a pokud to 

projekt bude dovolovat, přenést schvalování o uvolnění výše uvedené částky do podoby 

hlasování per rollam. Senátoři sdělili, že relevantní informace k odhlasování již dnes mají, a 

proto senát po chvíli přistoupil k hlasování.  

Návrh usnesení:  Akademický senát FSE UJEP schvaluje předložený návrh na uvolnění 

maximální částky 350 000 Kč vč. DPH z FRIM FSE (nákup licencí v rámci projektu 

REGBE). 

Výsledek hlasování: přítomno 11; pro 9 proti 0 zdrželo se 2 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat. 

Ad 7) Různé 

A) Telefonní čísla ve STAGu 

Senátorka Dita Štyvarová navrhla, aby ve STAGu byly k dispozici kromě e-mailových adres 

studentů též telefonní čísla studentů a uvedla důvody pro tento návrh (např. důvodný kontakt 

studentů před státní zkouškou apod.). Proděkan pro studium Miroslav Kopáček k tomu uvedl, 

že by to dle něho nebylo možné z důvodu GDPR, načež senátorka Dita Štyvarová zmínila, že 

by se mohlo uvádět při zápisu studentů, že studenti souhlasí s uvedením svého telefonního 

čísla ve STAGu. Pan děkan k tomu sdělil, že zkusí zjistit, zda je to v souladu s GDPR, a tudíž 

realizovatelné.   

 

B) Bezpečnostní situace na UJEP, jednání Rady VŠ  

V kontextu tragické události na FF UK z 21. 12. 2023 byla též i na žádost studentů 

diskutována bezpečnostní situace na UJEP, potažmo na FSE. Pan děkan k tomu sdělil, že se 
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vše bude odvíjet od součinnosti s Policií ČR. Pan rektor jedná s ředitelem Krajského 

ředitelství policie ohledně návrhů řešení. Bude svoláno školení pro pracovníky z fakult, na 

kterém bude přítomen pan děkan společně s paní tajemnicí. Vzniká skupina pro bezpečnost, 

která by se scházela čtvrtletně a diskutovala by, zda opatření na VŠ jsou dostatečná. 

Informace od pana děkana doplnila předsedkyně Kateřina Smejkalová zprávami z jednání 

Rady vysokých škol, kde bylo sděleno, že VŠ mají jít nyní cestou postupného proškolování, 

instruktáží pomocí videa apod. Je potřeba vyhledat individualizovaná opatření, nikoliv 

generalizovaná, zaměřená na to, co která VŠ potřebuje, tj. analyzovat nejprve stav potřeb, stav 

rizik a začít školeními. Paní proděkanka pro vnější vztahy Jitka Laštovková poté sdělila 

studentům, že je možné se na ni obrátit s nejrůznějšími podněty a návrhy, které by zlepšily 

bezpečnostní situaci na fakultě z jejich pohledu. 

  

C) Informace z Rady VŠ  

Předsedkyně senátu Kateřina Smejkalová informovala senátory o své účasti na nově zvoleném 

Sněmu Rady VŠ ve funkčním období 2024-2026, na němž byl zvolen předseda RVŠ, prof. 

Kašparovský (děkan Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity Brno) a Užší 

předsednictvo RVŠ, jehož členkou je nyní i bývalá děkanka FF UJEP prof. Hrubá, která bude 

zodpovídat za oblast strategického rozvoje vysokých škol a za doktorské studium.  

 

D) Ceny v menze UJEP 

Senátor Ondřej Černý se dotázal na zvýšenou cenu nabízených jídel pro studenty v univerzitní 

menze a zda se tato situace bude řešit. Senátorka Eliška Nacházelová informovala senátory o 

tom, že se tato problematika řeší na úrovni „velkého“ senátu, tj. AS UJEP. Sdělila, že 

v pondělí 22. 1. 2024 proběhne diskusní setkání členů AS UJEP s kvestorem ohledně 

hospodaření menzy UJEP. Závěry schůzky budou prezentovány na příštím zasedání AS FSE 

UJEP.  

 

E) Nefungující výtah 

Předsedkyně Kateřina Smejkalová se dotázala tajemnice FSE UJEP, paní Dagmar Kubišové 

na to, kdy bude fungovat výtah v budově fakulty v Moskevské ulici. Paní tajemnice sdělila, že 

příští týden přijde specialista na výtahy, který se pokusí zajistit funkčnost výtahu. 

Nasmlouvaná servisní firma nedokázala chybu sama odstranit a musela povolat specialistu. 

Což vedlo k časové prodlevě opravy. Dále informovala, že výtah již dosluhuje a je v plánu 

jeho kompletní výměna v rámci schváleného projektu. 

 

Zasedání AS FSE UJEP bylo ukončeno ve 13:37 hod. 

Předsedkyně poděkovala všem za účast a sdělila, že 6. řádné zasedání AS FSE UJEP se bude 

konat 21. 2. 2024 od 12 hod. v MO 409.    

 

Zápis provedla: Tereza Šponiarová 

Zápis ověřila a schválila: PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D. 


